
Результати опитування здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої освіти 

за спеціальністю 072 «Фінанси, банківська справа, страхування, та фондовий ринок» 

за 2023 рік 

Всього в опитуванні взяли участь 30 здобувачів освітнього ступеня доктора 

філософії зі спеціальності 072 «Фінанси, банківська справа, страхування та 

фондовий ринок». 

 

1. Я задоволений(а) рівнем отриманих знань та умінь  

 

Більшість опитуваних аспірантів –85,2 % зазначили що задоволені рівнем 

навчання на 10 балів, 21,1 % - оцінили рівень навчання на 9 балів, і 3,8 % 

здобувачів освітнього ступеня доктора філософії – відмітили рівень навчання на 

8. 

 

 

2. Навчання є сучасним та практично орієнтованим 

 

 
 

Аналіз результатів опитування щодо рівня сучасності та практичної 

орієнтованості навчання, показує що більшість опитаних здобувачів 23 (76,2 %) 



оцінили цей рівень на 10 балів, 4 аспіранти на – 9, 2 аспіранти на – 8, 1 здобувач 

на 7 балів. 

 

3. Оцінювання знань відбувається прозоро та чесно 

 

100 % опитаних здобувачів зазначили, що оцінювання здійснюється  

прозоро та чесно на 10 балів. 
 

4. Викладачі використовують сучасні технології у навчальному процесі (майстер-класи, 

навчальні дискусії, семінари з провідними вченими в галузі, тренінги, ділові ігри та ін. )  

 

21 (71,1 %) опитаних аспірантів відмітили, що викладачі використовують 

сучасні технології у навчальному процесі на 10 балів, 7 (21,3 %) аспірантів 

оцінили на 9 балів і 2 аспіранти (7,6 %) на 8 балів. 

 

5. Використання у навчанні кейсів сприяє підвищенню рівня моїх знань та навичок  



 

Більшість опитаних аспірантів – 70,8 % зазначили, що використання кейсів 

сприяють підвищенню рівня їхніх знань та навичок. 

 

6. Я маю вільний доступ до електронних інформаційних ресурсів університету та 

бібліотеки 

 

Більшість опитаних здобувачів 28 (95,9 %) відмітили високий рівень 

доступу до електронних інформаційних ресурсів університету та бібліотеки – 10 

балів. 
 

7. Працівники факультету кваліфіковано та доброзичливо сприяють моєму навчанню  

 



Більшість аспірантів - 28 (95,9 %) оцінили кваліфікованість і 

доброзичливість працівників факультету на найвищому рівні – 10 балів. 

 

8. Університет сприяє моєму стажуванню 

 

67,3 % опитаних здобувачів відмітили сприяння університету їхньому 

стажуванню на 10 балів. 
 

 

9. Впродовж навчання мене регулярно опитують про якість змісту дисциплін та якість 

викладання 

 
10. Я рекомендую іншим здобувачам навчатися в аспірантурі за обраною 

спеціальністю 

 

28 опитаних здобувачів (95,9 %) на 10 балів зазначили, що рекомендують 

іншим здобувачам навчатися в аспірантурі за обраною спеціальністю. 



 

11. Які, на Вашу думку, корективи слід внести до освітньо-наукової програми? (ввести 

або вивести окремі дисципліни; удосконалити робочі програми окремих дисциплін; 

все влаштовує, слід залишити без змін тощо) 

 

Серед коректив, які слід внести до освітньо-наукової програми 78 % 

аспірантів зазначили, що їх все влаштовує, інші пропонували внести наступні 

зміни: запрошувати діючих працюючих среціалістів з фінансів державних 

інституцій, НБУ; запроваджувати дисципліни по IFRS, а саме F3 та F7. 

 
12. Які, на Вашу думку, існують слабкі сторони у підготовці здобувачів? Якщо існують, 

запропонуйте, будь ласка, як саме їх необхідно усунути. 

 

87,9 % опитаних не виявили слабких сторін у підготовці здобувачів, та 

рекомендують збільшувати практику – 6,3%, та зазначають про швидкий темп та 

багато всього. 

   
13. Яких, на Вашу думку, матеріально-технічних засобів не вистачає на кафедрах, 

факультеті або в університеті для підвищення якості наукових досліджень та 

підготовки здобувачів? 



 

94,1% опитаних аспірантів зазначили, що  всіх матеріально-технічних 

засобів вистачає для підвищення якості наукових досліджень та підготовки 

здобувачів. 2 особи зауважили, про необхідність залучати більш сучасної 

техніки. 

 

14. Як, на Вашу думку, адміністрації університету, факультету, науково-педагогічним 

працівникам слід покращити налагодження партнерських відносин здобувачів із 

зовнішніми стейкхолдерами (органами публічної влади, громадськими 

об’єднаннями, закладами вищої освіти та науково-дослідними установами, Радою 

роботодавців, іншими зацікавленими сторонами)? 

 
 

Більшість аспірантів відмітили високий рівень партнерських відносин 

адміністрації університету, факультету, науково-педагогічних працівників із 

органами публічної влади, громадськими об’єднаннями, закладами вищої освіти 

та науково-дослідними установами, Радою роботодавців, іншими зацікавленими 

сторонами. Серед основних пропозицій щодо покращення таких відносин були 

наступні: 

- більше комунікації з стейкхолдерами; 

- більше співпрацювати з радою роботодавців; 

- більше залучати аспірантів та їх нетворкінгу; 

- онлайн зустрічі. 



 

15. Що, на Вашу думку, слід зробити адміністрації університету, економічного  

факультету, науково-педагогічним працівникам для покращення якості підготовки 

здобувачів? 

 

 

Усі опитані аспіранти (100%) відповіли, що якість підготовки здобувачів 

вищої освіти ОНП «Фінанси, банківська справа, страхування та фондовий 

ринок» здійснюється на належному рівні, але серед пропозицій було зазначено: 

проведення семінарів, заходів з запрошенням компетентних спеціалістів в сфері 

фінансів; більше надання онлайн матеріалів. 


